
 

 

 
 
 

Jaarverslag 2013 PvdA-bestuurders van Hoogheemraadschap Amstel, Gooi en Vecht 
 
De samenstelling van onze fractie is nog dezelfde als in 2012 na herverkiezing van Manfred als 
DB-er in de laatste vergadering van 2012. Herverkiezing was nodig omdat het mandaat per 1-1-
2013 afliep. We mogen nu, als alles loopt zoals voorzien, doorbesturen tot medio 2015 na 
gezamenlijke verkiezingen met de Provinciale Staten in maart van dat jaar.  
 
Vermeldenswaard van het afgelopen jaar is een aantal zaken, naast de gebruikelijke vaststelling 
van watergebiedsplannen met bijbehorende peilbesluiten. Het gebied van Amsterdam Nieuw-
West nam daarin een prominente plaats in, gezien de problemen met algengroei in het daar 
gelegen KRW-lichaam Sloterplas. Dit watergebiedsplan was voor onze fractie van groot belang 
omdat het een van de weinige plannen in het stedelijk gebied is en de Sloterplas een 
belangrijke recreatieve functie heeft. Verbetering van de waterkwaliteit was en is voor ons als 
PvdA-ers eerste prioriteit. We verwachten dat we met de aangenomen plannen nu een 
duidelijk betere waterkwaliteit kunnen gaan realiseren. 
 
De voortgang van het schoon maken/baggeren van de Vecht, nu in het Utrechtse deel van de 
rivier werd helaas een poos stopgezet in opdracht van de Inspectie, omdat onverwacht 
bommen en granaten uit de 2e Wereldoorlog boven water kwamen. Hopelijk kan het werk, dat 
alweer wordt voortgezet, toch in de geplande tijd worden geklaard. Naast deze negatieve 
gebeurtenis werden er echter ook cultuurhistorisch belangrijke stukken boven water gekregen, 
waaronder een zwaard uit de tijd van Karel de Grote. Deze stukken worden tentoongesteld in 
het museum in Weesp. 
 
De sneller stijgende tarieven voor de watersysteemheffing ten gevolge van door het Rijk 
opgelegde afdracht ten behoeve van de hoogwaterkeringen - zonder compensatie - van dit jaar 
11 miljoen aan het Deltafonds hielden de gemoederen bezig. Gelukkig kon dit deels worden 
gecompenseerd doordat de zuiveringsheffing gelijk kon blijven. Helaas is het “ijzeren gordijn” 
tussen de beide heffingen niet opgeheven, ondanks toezeggingen in het Bestuursakkoord 
Water destijds. Wij hebben daarover een motie ingediend die is aangenomen (zie bijlage).  
 
Daarnaast hebben we ons ook nogal druk gemaakt over de kostentoedeling van de 
watersysteemheffing. We hebben helaas niet kunnen tegenhouden dat het tarief voor 
ongebouwd-infrastructuur met 100% werd verhoogd. Dit betekent een tegenvaller voor 
gemeenten, en dus voor de burger, die meer moet gaan betalen, terwijl de AGV-burger al het 
maximale aandeel namelijk 60%, aan de watersysteemheffing bijdraagt. Toch kregen ook de 
boeren (ongebouwd) die de verandering van de kostentoedeling hadden geïnitieerd een forse 
tegenvaller, aangezien het areaal natuurgebied duidelijk in de loop van de jaren was 
toegenomen. Hierdoor moeten ze in 2014 per hectare circa 20% meer aan heffing opbrengen. 
 
Naast bezoek aan diverse bewonersbijeenkomsten hebben we in ons gebied werkbe-zoeken 
afgelegd. In Naarden gingen we in het prachtige oude stadhuis op bezoek bij partijgenoot-
burgemeester Joyce Sylvester, samen met onze gewestvertegenwoordiger Huseyn Erlarslan. Op 
de agenda stonden o.a. de samenwerking met de gemeente op het gebied van 
riolering/zuivering van afvalwater en haar visie op het middenbestuur. 



 

Daarna brachten we een bezoek aan de Grote Kerk waar jaarlijks de Matheus Passion wordt 
opgevoerd en aan het laaggelegen gemeentearchief. Na de lunch lieten we ons voorlichten en 
rondleiden door onze plaatselijke VVD medebestuurder met het aandachtspunt vaarrecreatie, 
over de plannen die er zijn om een directe vaarroute te maken naar het IJmeer, waarbij de 
zeedijk door een sluis moet worden doorbroken om naar de marina te kunnen komen. 
 
Ook het zuid-westelijke gebied van AGV stond op het programma. Manfred leidde ons over 
ruim 100 km polderwegen langs diepliggende veenpolders in het Groene Hart, de Groote 
Heicop en andere wateren die hun water afvoeren naar het noorden, langs diverse 
poldergemalen en langs het Amsterdam-Rijnkanaal.   
 
In juni bezochten Manfred en Leny Hamburg. Deze Duitse stad kent net als AGV en Amsterdam 
ook een watercyclusbedrijf. Wij kregen diverse presentaties over de organisatie, waarbij het 
leuk was om de Hamburgse portefeuillehouder te horen verzuchten dat wij het met onze 
Stichting Waternet eigenlijk eenvoudiger en slimmer hebben geregeld. Ook bekeken wij de 
nieuwe stadsuitbreidingen in het oude havengebied aan de Elbe. Daar vielen vooral de met het 
tij meebewegende boulevards op en de nieuwbouw die op begane-grondniveau van 
waterdichte sluitdeuren waren voorzien. 
 
Een hoogtepunt van de werkbezoeken was het bezoek van onze waterwoordvoerder in de 
Tweede Kamer, Lutz Jacobi. Zij was heel erg geïnteresseerd in de gehele water-cyclus in één 
huis, in Amsterdam verenigd in de uitvoerende organisatie Waternet, die de taken van het 
waterschap uitvoert, maar ook de aan water gerelateerde taken van de gemeente Amsterdam, 
zoals daar zijn de riolering en het vaarwaterbeheer en tevens de drinkwaterbereiding. De 
voordelen van de gehele watercyclus in huis zijn onderzoek/kennisvermeerdering en 
efficiencywinst. Het gemaakte verslag zullen we bij dit jaarverslag meesturen. 
 
We maakten ook kennis met een aantal innovaties. In ons programakkoord is vastgelegd dat 
wij dit een zwaar onderwerp vinden.  Zo bezochten we in het Groene Hart de proefboerderij in 
Zegveld, waar ons onderwaterdrainage voor het laagveen werd gedemonstreerd. Na 
onderzoek blijkt, dat dit een reductie van 50% geeft in de bodemdaling, met nauwelijks 
toename van inlaat van extra water in droge periodes. Bovendien is er minder uitstoot van CO2 
door het veen en hebben de boeren ook minder wateroverlast in perioden van hevige regen. 
 
De struvietinstallatie in de rioolzuivering West werd geïnstalleerd. Dit bespaart kosten door 
minder slijtage en minder gebruik van chemicaliën, terwijl het gewonnen fosfaat kan worden 
verkocht aan de kunstmestindustrie. 
In de Horstermeer kwam de minister een innovatief One-step filter in de 
rioolwaterzuiveringsinstallatie in gebruik nemen. Dit filter werd ontwikkeld in een joint venture 
en geïnspireerd vanuit de drinkwaterzuivering. Theoretisch worden er nu meer stoffen 
gezuiverd uit het rioolwater, waaronder medicijnresten en microplastics. Inmiddels is daarnaar 
onderzoek gestart door Waternet. Microplastics gaat een probleem worden voor het milieu 
want  ze blijven voor eeuwig in ons milieu. Moeten wij dat als waterschap dus maar oplossen? 
Of moet de bron ervan worden weggenomen?  
 
De CLB waterschapbestuurdersclub komt ook op stoom. Leny en Manfred mochten daar een 
paar keer een bijdrage aan leveren. Daaronder een bijdrage van Leny die ook in Lokaal Bestuur 
is gepubliceerd, waar ze aan de bezoekende partij-voorzitter Hans Spekman duidelijk maakte 



 

waarom ze was bekeerd van een Saulus naar Paulus ten aanzien van het voortbestaan van de 
Waterschappen. Hans Spekman beloofde dat in ieder geval de komende verkiezingen niet 
getornd zou worden aan dat bestaan ervan. Er werden nog meer artikelen van onze hand 
geaccepteerd voor publicatie in het CLB-blad Lokaal Bestuur. Daaronder schreven we samen 
met Jan Reerink (Stichtse Rijnlanden) een commentaar op wat de bezuinigingen van het Rijk 
voor de waterschappen betekenen.  
Ook konden we samen met een aantal Waternetters de bewering in Het Waterschap dat water 
een gevaar is voor de gezondheid en dat door medicijnresten in water 1 op de 7 mannen 
onvruchtbaar wordt door water, overtuigend weerleggen. 
 
Onze fractiegenote Reinie Kaas was initiatiefnemer en  mede-auteur van een artikel in het 
Tijdschrift voor Geneeskunde over medicijnresten in urine en daarmee dus in het afvalwater. 
Dit artikel heeft veel aandacht gekregen en is uitgemond in het hierboven al genoemde 
opiniërende artikel van dezelfde auteurs in het blad Het Waterschap. 
 
En tot slot de Algemene beschouwingen in de Novembervergadering. Leny heeft er lang 
tegenaan gehikt, want inspiratie bleef uit, totdat we het werkbezoek met Lutz evalueerden. 
Toen was het daar, innovatie. 
Ook die beschouwingen voegen we toe aan dit jaarverslag. 
 
Amsterdam, januari 2014 
 
Van de 29 zittende AB leden van het hoogheemraadschap AGV behoren er 3 tot de PvdA-
fractie: 
 
Leny van Vliet-Smit, fractievoorzitter PvdA in AGV 
Manfred van de Heijde, DB lid 
Els Gasseling-Boone AB lid 
Reinie Kaas is duo-AB lid en verzorgt secretariaatswerkzaamheden. 
 
Bijlagen:  
Algemene Beschouwingen 
Verslag werkbezoek met Lutz Jacobi aan de Amsterdamse Waterleidingduinen 
Motie “ijzeren gordijn” . 


